
 
 

КРОПИВНИЦЬКА  МІСЬКА  РАДА  

 

П Р О Т О К О Л   №  30 

двадцятого засідання дев’ятої сесії Кропивницької  

міської ради восьмого скликання 

 

від 14 березня 2024 року  м. Кропивницький 

 

Під час засідання здійснювалась онлайн-трансляція. 

 

Колюка О.С., секретар міської ради: 
Доброго дня, шановні депутати, депутатки, присутні! 

Прошу зайняти робочі місця у сесійній залі. 

 

Шановні колеги, колежанки! 

Прошу зареєструватися. 

 

Проходить реєстрація депутатів/депутаток міської ради за допомогою 

електронної системи голосування ‟Рада-В”. 

 

Шановні депутати, депутатки! 

На двадцяте засідання дев’ятої сесії міської ради прибуло та 

зареєструвалося 25 депутатів. Відсутні 18. Кворум, необхідний для проведення 

засідання сесії, є.  

Розпочинаємо роботу. 
 

Колюка О.С. повідомив, що в цей час Кропивницька міська територіальна 

громада прощається: 

з старшим сержантом Андрієм Васильченком; 

з солдатом Дмитром Сінченком; 

старшим солдатом Сергієм Кормільченком. 

Запропонував вшанувати хвилиною мовчання пам'ять Героїв. Висловив 

співчуття родинам та близьким всіх українців, які стали жертвами російсько-

української війни. 
 

Поінформував, що 14 березня Україна відзначає День українського 

добровольця, запроваджений на честь всіх тих громадян, які починаючи  

з 2014 року стали на захист України. Висловив слова безмежної шани та поваги 

всім захисникам.  
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Колюка О.С.: 

Шановні депутати, депутатки! 

У роботі двадцятого засідання дев’ятої сесії міської ради беруть участь:  

Закаблуковський В.О. – голова Фортечної районної у місті Кропивницькому 

ради; 

Стецюк В.Н. – голова Подільської районної у місті Кропивницькому ради. 

Член робочої президії, голова постійної комісії міської ради з питань 

бюджету та податкової політики, Бірець Дмитро Миколайович – на робочому 

місці. 

 

Шановні колеги, колежанки! 

Згідно зі статтею 32 Регламенту міської ради депутатські запитання, заяви і 

оголошення оголошуються депутатами на початку будь-якого пленарного 

засідання сесії. 

Чи будуть такі? 

 

Ковальова-Алокілі О.А., депутатка міської ради (голова фракції 

ПОЛІТИЧНОЇ ПАРТІЇ ‟СЛУГА НАРОДУ”, членкиня депутатської групи 

‟Міжфракційне депутатське об’єднання ‟РІВНІ МОЖЛИВОСТІ”), нагадала, 

що 08 грудня 2023 року відбувся День депутата/депутатки на тему:  

‟Про діяльність об’єднань співвласників багатоквартирних будинків (ОСББ) та 

їх взаємодія з міською владою”, за результатами проведення якого виконавчим 

органам міської ради були надані відповідні доручення. Оголосила депутатське 

запитання з проханням до кінця пленарного засідання сесії надати коротку 

інформацію щодо стану виконання вищезазначених доручень (протокол № 9 

проведення Дня депутата/депутатки від 08.12.2023), в тому числі надати 

розгорнуту інформацію стосовно виконання пунктів 4 (термін виконання до 

24.01.2024) та 7.  

 

Колюка О.С. доручив відповідальним особам до кінця пленарного засідання 

підготувати відповідну інформацію.  

Нагадав про алгоритм дій у разі повітряної тривоги.  

 

Колюка О.С.: 

Шановні депутати, депутатки! 

Вам розданий перелік додаткових питань до порядку денного дев’ятої сесії 

Кропивницької міської ради восьмого скликання (двадцяте засідання). Він 

складається з 12 питань. Питання розглянуті та погоджені шістьма постійними 

комісіями міської ради, погоджені виконавчим комітетом міської ради, 

обговорені на погоджувальній раді з керівниками депутатських фракцій, груп, 

головами постійних комісій. 
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Чи будуть пропозиції щодо порядку денного? Немає. 

Пропоную затвердити перелік додаткових питань до порядку денного 

дев’ятої сесії міської ради (двадцяте засідання) в цілому. Хто за цю пропозицію, 

прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 25, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 1. 

 

Прийнято рішення № 1924 “Про внесення доповнень до порядку 

денного дев’ятої сесії Кропивницької міської ради восьмого скликання” 

(додається). 

 

Колюка О.С.: 

Шановні колеги, колежанки! 

Переходимо до розгляду питань порядку денного.  

Перше питання ‒ ‟Про депутатські запити депутатів міської ради”.  

Повідомляю, що попередньо зареєстрованих депутатських запитів немає. 

Якщо у депутатів є депутатські запити, прошу їх оголосити. 

 

Табалов А.О., депутат міської ради (голова фракції Політичної партії 

‟НАШ КРАЙ”), оголосив депутатський запит депутатської фракції 

Політичної партії ‟НАШ КРАЙ” (додається) щодо ситуації, яка склалася 

стосовно земельної ділянки по вул. Приміській (на прибережній смузі правого 

берега р. Сугоклеї). Звернувся з проханням підтримати оголошений 

депутатський запит. 

 

Колюка О.С.: 

Чи будуть запитання? Немає. 

Ставлю на голосування пропозицію підтримати депутатський запит 

депутатської фракції Політичної партії ‟НАШ КРАЙ”. Прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 26, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 0. 

 

Прийнято рішення № 1925 “Про депутатський запит депутатської 

фракції Політичної партії ‟НАШ КРАЙ” (додається).  
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Колюка О.С.: 

Шановні депутати, депутатки! 

Чи будуть ще депутатські запити? 

 

Ковальова-Алокілі О.А., депутатка міської ради (голова фракції 

ПОЛІТИЧНОЇ ПАРТІЇ ‟СЛУГА НАРОДУ”, членкиня депутатської групи 

‟Міжфракційне депутатське об’єднання ‟РІВНІ МОЖЛИВОСТІ”), оголосила 

депутатський запит щодо необхідності проведення аукціонів на право оренди 

земельних ділянок: 

1. Доручити департаменту містобудування та земельних ресурсів  

міської ради до 22 березня 2024 року розмістити на офіційному вебсайті 

Кропивницької міської ради та на інших ресурсах інформацію щодо 

сформованих земельних ділянок для підготовки лотів до проведення земельних 

торгів у формі аукціонів із зазначенням дати та номера рішення міської ради 

щодо затвердження відповідного проєкту землеустрою, адреси, площі, 

кадастрового номера, цільового призначення, нормативно-грошової оцінки, 

відсоткової орендної ставки для земельної ділянки. 

2. Забезпечити інформаційну кампанію у засобах медіа та у соціальних 

мережах щодо зазначеного переліку земельних ділянок. 

3. Забезпечити до 26 квітня 2024 року організацію та проведення в режимі 

реального часу в мережі ‟Інтернет” земельних торгів з продажу права оренди 

(власності) сформованих земельних ділянок у формі електронного аукціону. 

4. Розробити до 12 квітня 2024 року проєкти землеустрою щодо відведення 

шляхом проведення аукціонів земельних ділянок, відносно яких прийнято рішення 

щодо надання дозволу на розроблення такої документації. 

5. Включити до порядку денного чергового пленарного засідання сесії 

Кропивницької міської ради проєкти рішень щодо надання дозволів на 

розроблення проєктів землеустрою або їх затвердження, які розглянуті 

постійної комісією міської ради з питань екології, земельних відносин та 

комунальної власності. 

6. Інформацію про стан виконання цього депутатського запиту надіслати 

на електронні скриньки всім депутатам до кінця квітня 2024 року, а також 

коротко поінформувати про виконання депутатського запиту на черговому 

пленарному засіданні сесії, що відбудеться після квітня 2024 року. 

 

Лунгол Р.С. на прохання депутата Шамардіна О.С. (голови фракції 

Політичної партії ‟Рідне місто”) пояснив, що департамент містобудування 

та земельних ресурсів міської ради працює над питанням щодо забезпечення 

процедури проведення аукціонів на право оренди земельних ділянок шляхом 

відкритих торгів, але для підготовки та оформлення всіх необхідних документів 

потрібен час. 
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Ковальова-Алокілі О.А.: 

Враховуючи інформацію директора департаменту містобудування та 

земельних ресурсів міської ради – головного архітектора міста Лунгола Р.С., 

пропоную скоригувати строки, зазначені у депутатському запиті, а саме 

розпочати процес проведення аукціонів на право оренди земельних ділянок 

шляхом відкритих торгів до кінця травня 2024 року. 

 

Шамардін О.С. запропонував підтримати депутатський запит депутатки 

Ковальової-Алокілі О.А. 

 

Колюка О.С.: 

Чи будуть запитання? Немає. 

Ставлю на голосування депутатський запит депутатки  

Ковальової-Алокілі О.А. зі змінами. Прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 18, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 7, 

“не голосували” – 1. 

Не прийнято. 
 

Колюка О.С.: 

Шановні депутати, депутатки! 

Чи будуть ще депутатські запити? Немає.  

Переходимо до розгляду наступного питання – “Про затвердження  

ТОВ ‟Ависагро” проєкту землеустрою щодо відведення земельної ділянки в 

оренду по вул. Театральній, 8-а”. Доповідач Лунгол Р.С. – директор 

департаменту містобудування та земельних ресурсів – головний архітектор 

міста. 

 

Поінформував, що на дев’ятнадцятому засіданні дев’ятої сесії 

Кропивницької міської ради 27 лютого 2024 року за результатами розгляду 

проєкту рішення за реєстраційним № 1760 було прийнято рішення  

“Про затвердження ТОВ ‟Ависагро” проєкту землеустрою щодо відведення 

земельної ділянки в оренду по вул. Театральній, 8-а”, але на підставі звернення 

від правоохоронних органів дію цього рішення було зупинено розпорядженням 

 від 04 березня 2024 року № 12-р.  

Пояснив, що відповідно до статті 59 Закону України ‟Про місцеве 

самоврядування в Україні” таке рішення має бути внесене на повторний розгляд 

міської ради із обґрунтуванням зауважень. Рада зобов’язана у двотижневий 

строк повторно розглянути рішення. Якщо рада відхилить зауваження, 

викладені у розпорядженні, і підтвердить попереднє рішення двома третинами 

голосів депутатів від загального складу ради (тобто 28 голосів), воно набирає 

чинності. 
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Відзначив, що на засіданнях постійних комісій депутати отримали 

вичерпну інформацію з цього питання. 
 

Колюка О.С.: 

Чи є запитання? Немає. 

Ставлю на повторне голосування рішення міської ради “Про затвердження 

ТОВ ‟Ависагро” проєкту землеустрою щодо відведення земельної ділянки в 

оренду по вул. Театральній, 8-а”. Прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 26, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 0. 

 

Рішення міської ради від 27 лютого 2024 року “Про затвердження  

ТОВ ‟Ависагро” проєкту землеустрою щодо відведення земельної ділянки в 

оренду по вул. Театральній, 8-а” не набрало чинності. 

 

Колюка О.С.: 
Переходимо до розгляду наступного питання порядку денного  

“Про затвердження звіту про виконання бюджету Кропивницької міської 

територіальної громади за 2023 рік”. Проєкт рішення за реєстраційним  

№ 1929. Доповідачка Бочкова Л.Т. – начальник фінансового управління міської 

ради. 

 

Бочкова Л.Т. представила звіт про виконання бюджету Кропивницької 

міської територіальної громади за 2023 рік.  

Відзначила, що проєкт рішення № 1929 погоджений профільною постійною 

комісією міської ради з питань бюджету та податкової політики та схвалений 

виконавчим комітетом міської ради. 

Доповідь супроводжувалася демонстрацією слайдів.  

 

Колюка О.С.: 

Чи будуть виступи, запитання, пропозиції? Немає. 

Ставлю на голосування пропозицію прийняти проєкт рішення № 1929 за 

основу і в цілому. Хто за цю пропозицію, прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 22, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 5. 
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Прийнято рішення № 1926 “Про затвердження звіту про виконання 

бюджету Кропивницької міської територіальної громади за 2023 рік” 

(додається).  

 

Колюка О.С.: 
Переходимо до розгляду наступного питання порядку денного  

“Про внесення змін до рішення Кропивницької міської ради від  

19 грудня 2023 року № 1761 ‟Про бюджет Кропивницької міської територіальної 

громади на 2024 рік”. Проєкт рішення за реєстраційним № 1967. Доповідачка  

Бочкова Л.Т. – начальник фінансового управління міської ради. 
 

Бочкова Л.Т. пояснила основні положення проєкту рішення № 1967. 

Поінформувала, що проєкт рішення погоджений постійною комісією міської 

ради з питань бюджету та податкової політики.  

Озвучила рекомендації постійної комісії з питань бюджету та податкової 

політики (роздані депутатам), а саме: 

1. Враховуючи розпорядження Кабінету Міністрів України  

від 08 березня 2024 року № 211-р ‟Про перерозподіл обсягу освітньої субвенції з 

державного бюджету місцевим бюджетам у 2024 році” та звернення 

Головного управління Державної казначейської служби України у 

Кіровоградській області, внести зміни до проєкту рішення № 1967  

(додатки 1, 2, 3, 4, 6):         

            (грн) 

Головний розпорядник 

КТПКВК МБ 
Разом 

у тому числі 

загальний 

фонд 

спеціальний фонд 

 

усього 

 

у тому 

числі 

бюджет 

розвитку 

Доходи (додаток 1) -68 592 100 -68 592 100   

Освітня субвенція з 

державного бюджету 

місцевим бюджетам  

(код 41033900) 

-68 592 100 -68 592 100   

Видатки 

(додатки 3, 4, 6) 
-67 294 600 -68 592 100 +1 297 500 +1 297 500 

Виконавчий комітет +1 297 500  +1 297 500 +1 297 500 

Субвенція державному 

бюджету з місцевого 

бюджету (0219800)  
(для ГУ ДКСУ у 

Кіровоградській області на 

придбання комп’ютерів та 

ліцензійних операційних 

систем та заходи Програми 

+1 297 500  +1 297 500 +1 297 500 
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цифрового розвитку на 

2022-2024 роки (зі змінами)) 

Управління освіти -68 592 100 -68 592 100   

Підготовка кадрів 

закладами професійної 

(професійно-технічної) 

освіти та іншими 

закладами освіти за 

рахунок освітньої 

субвенції (0611092) 

(заробітна плата) 

-68 592 100 -68 592 100   

Фінансування 

(додаток 2) 
+1 297 500  +1 297 500 +1 297 500 

Зміна залишку коштів, 

який утворився на 

01.01.2024 

(54 854,7 тис. грн) 

 -1 297 500 +1 297 500 +1 297 500 

 

2. Внести відповідні зміни до текстової частини проєкту рішення № 1967.  

 

Колюка О.С.: 
Чи будуть виступи, запитання, пропозиції? Немає. 

Ставлю на голосування пропозицію прийняти проєкт рішення № 1967 за 

основу і в цілому з урахуванням рекомендацій постійної комісії міської ради з 

питань бюджету та податкової політики. Хто за цю пропозицію, прошу 

голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 24, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 3. 

 

Прийнято рішення № 1927 “Про внесення змін до рішення 

Кропивницької міської ради від 19 грудня 2023 року № 1761 ‟Про бюджет 

Кропивницької міської територіальної громади на 2024 рік” (додається). 

 

Колюка О.С.: 

Переходимо до розгляду наступного питання порядку денного  

“Про внесення змін до рішення Кропивницької міської ради  

від 19 грудня 2023 року № 1771 ‟Про затвердження Міської програми 

профілактики та протидії злочинності ‟Безпечне місто” на 2024-2026 роки” 

(зі змінами)”. Проєкт рішення за реєстраційним № 1970. Доповідач  
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Шишко О.М. – начальник управління з питань запобігання та виявлення корупції 

міської ради. 

Надійшла пропозиція прийняти проєкт рішення № 1970 за основу і в цілому. 

Хто за цю пропозицію, прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 25, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 2. 

 

Прийнято рішення № 1928 “Про внесення змін до рішення 

Кропивницької міської ради від 19 грудня 2023 року № 1771  

‟Про затвердження Міської програми профілактики та протидії 

злочинності ‟Безпечне місто” на 2024-2026 роки” (зі змінами)” (додається).

  

Колюка О.С.: 

Переходимо до розгляду наступного питання порядку денного  

“Про внесення змін до рішення Кропивницької міської ради  

від 25 листопада 2021 року № 944 ‟Про затвердження Програми територіальної 

оборони та підтримання постійної мобілізаційної готовності міста 

Кропивницького на 2022-2024 роки” (зі змінами)”. Проєкт рішення за 

реєстраційним № 1972. Доповідач Житник В.П. – начальник управління 

транспорту та зв’язку міської ради. 

Надійшла пропозиція прийняти проєкт рішення № 1972 за основу і в цілому. 

Хто за цю пропозицію, прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 25, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 2. 

 

Прийнято рішення № 1929 “Про внесення змін до рішення 

Кропивницької міської ради від 25 листопада 2021 року № 944  

‟Про затвердження Програми територіальної оборони та підтримання 

постійної мобілізаційної готовності міста Кропивницького  

на 2022-2024 роки” (зі змінами)” (додається).  Проєкт рішення № 1972 та 

рішення № 1929  не підлягають оприлюдненню. 

 

Колюка О.С.: 

Переходимо до розгляду наступного питання порядку денного  

“Про внесення змін до рішення Кропивницької міської ради  

від 15 грудня 2022 року № 1422 ‟Про затвердження Програми соціальної 
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підтримки, розвитку та становлення сімей, дітей та молоді м. Кропивницького                             

на 2023-2025 роки” (зі змінами)”. Проєкт рішення за реєстраційним № 1954. 

Доповідачка Вовк Ю.М. – директор департаменту соціальної політики міської 

ради. 

Надійшла пропозиція прийняти проєкт рішення № 1954 за основу і в цілому. 

Хто за цю пропозицію, прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 26, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 2. 

 

Прийнято рішення № 1930 “Про внесення змін до рішення 

Кропивницької міської ради від 15 грудня 2022 року № 1422  

‟Про затвердження Програми соціальної підтримки, розвитку та 

становлення сімей, дітей та молоді м. Кропивницького на 2023-2025 роки” 

(зі змінами)” (додається).  

 

Колюка О.С.: 

Переходимо до розгляду наступного питання порядку денного  

“Про внесення змін та доповнень до рішення Кропивницької міської ради  

від 19 грудня 2023 року № 1793 ‟Про затвердження Програми розвитку малого і 

середнього підприємництва у Кропивницькій міській  територіальній громаді на 

2024-2026 роки”. Проєкт рішення за реєстраційним № 1965. Доповідачка                 

Ломова Т.В. – т.в.о. директора департаменту з питань економічного розвитку 

міської ради. 

Надійшла пропозиція прийняти проєкт рішення № 1965 за основу і в цілому. 

Хто за цю пропозицію, прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 25, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 3. 

 

Прийнято рішення № 1931 “Про внесення змін та доповнень до рішення 

Кропивницької міської ради від 19 грудня 2023 року № 1793  

‟Про затвердження Програми розвитку малого і середнього 

підприємництва у Кропивницькій міській територіальній громаді  

на 2024-2026 роки” (додається).  
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Колюка О.С.: 

Переходимо до розгляду наступного питання порядку денного  

“Про затвердження Статуту комунального підприємства ‟Центр підтримки 

підприємництва Кропивницької міської ради” у новій редакції”. Проєкт рішення 

за реєстраційним № 1966. Доповідачка Ломова Т.В. – т.в.о. директора 

департаменту з питань економічного розвитку міської ради. 

Надійшла пропозиція прийняти проєкт рішення № 1966 за основу і в цілому. 

Хто за цю пропозицію, прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 26, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 2. 

 

Прийнято рішення № 1932 “Про затвердження Статуту комунального 

підприємства ‟Центр підтримки підприємництва Кропивницької міської 

ради” у новій редакції” (додається).  
 

Колюка О.С.: 

Переходимо до розгляду наступного питання порядку денного  

“Про внесення змін та затвердження у новій редакції Статуту КОМУНАЛЬНОЇ 

УСТАНОВИ ‟ІНКЛЮЗИВНО-РЕСУРСНИЙ ЦЕНТР № 1” КРОПИВНИЦЬКОЇ 

МІСЬКОЇ РАДИ”, затвердженого рішенням Кропивницької міської ради  

від 25 листопада 2021 року № 949”. Проєкт рішення за реєстраційним № 1969. 

Доповідачка Васильєва О.К. – начальник відділу юридичного та фінансового 

забезпечення управління освіти міської ради. 

Надійшла пропозиція прийняти проєкт рішення № 1969 за основу і в цілому. 

Хто за цю пропозицію, прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 26, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 2. 

 

Прийнято рішення № 1933 “Про внесення змін та затвердження  

у новій редакції Статуту КОМУНАЛЬНОЇ УСТАНОВИ  

‟ІНКЛЮЗИВНО-РЕСУРСНИЙ ЦЕНТР № 1” КРОПИВНИЦЬКОЇ 

МІСЬКОЇ РАДИ”, затвердженого рішенням Кропивницької міської ради 

від 25 листопада 2021 року № 949” (додається).  
 

 

 



12 
 

Колюка О.С.: 

Переходимо до розгляду наступного питання порядку денного  

“Про перейменування закладу освіти”. Проєкт рішення за реєстраційним  

№ 1971. Доповідачка Васильєва О.К. – начальник відділу юридичного та 

фінансового забезпечення управління освіти міської ради. 

Надійшла пропозиція прийняти проєкт рішення № 1971 за основу і в цілому. 

Хто за цю пропозицію, прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 26, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 2. 

 

Прийнято рішення № 1934 “Про перейменування закладу освіти” 

(додається).  
 

Колюка О.С.: 

Переходимо до розгляду наступного питання порядку денного  

“Про затвердження Положення про департамент містобудування та земельних 

ресурсів Кропивницької міської ради в новій редакції”. Проєкт рішення за 

реєстраційним № 1968. Доповідач Лунгол Р.С. – директор департаменту 

містобудування та земельних ресурсів – головний архітектор міста. 

Надійшла пропозиція прийняти проєкт рішення № 1968 за основу і в цілому. 

Хто за цю пропозицію, прошу голосувати. 

 

Результати голосування: 

“за” – 26, 

“проти” – 0, 

“утримались” – 0, 

“не голосували” – 2. 

 

Прийнято рішення № 1235 “Про затвердження Положення про 

департамент містобудування та земельних ресурсів Кропивницької міської 

ради в новій редакції” (додається).  
 

Колюка О.С.: 

Шановні депутати, депутатки! 

Переходимо до питання ‟Різне”.  

Надаю слово директору департаменту містобудування та земельних 

ресурсів – головному архітектору міста Лунголу Р.С. та начальнику Головного 

управління житлово-комунального господарства міської ради Кухаренку В.І. 

стосовно виконання протокольного доручення, наданого за результатами 

проведення Дня депутата/депутатки 08 грудня 2023 року. 
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Лунгол Р.С. поінформував про виконання пункту 4 протокольного 

доручення, наданого за результатами проведення Дня депутата/депутатки  

08 грудня 2023 року, щодо розробки методики розмежування зон обслуговування 

земельних ділянок – територій багатоквартирних житлових будинків та ОСББ. 

Відзначив, що це питання необхідно вирішувати комплексно.  

Пояснив, що питання щодо розмежування зон обслуговування земельних ділянок 

регулюється нормативно-правовим актом – національним стандартом  

ДСТУ-Н Б Б.2.2-9:2013 ‟Настанова щодо розподілу територій мікрорайонів 

(кварталів) для визначення прибудинкових територій багатоквартирної 

забудови”, затвердженим наказом Міністерства регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства України від 26.02.2014  

№ 56. Ним визначаються загальні підходи щодо розподілу територій 

мікрорайонів для визначення прибудинкових територій багатоповерхової 

житлової забудови, в тому числі під обслуговування існуючих житлових 

будинків. Відповідно до роз’яснень Держгеокадастру, Міністерства розвитку 

громад, територій та інфраструктури України, передача земельних ділянок у 

власність для обслуговування під багатоквартирними житловими будинками є 

неможливою до затвердження Кабінетом Міністрів України відповідного 

Порядку.  

 

Ковальова-Алокілі О.А., депутатка міської ради (голова фракції 

ПОЛІТИЧНОЇ ПАРТІЇ ‟СЛУГА НАРОДУ”, членкиня депутатської групи 

‟Міжфракційне депутатське об’єднання ‟РІВНІ МОЖЛИВОСТІ”), висловила 

зауваження щодо виконання виконавчими органами міської ради доручень 

депутатів/депутаток міської ради. 

 

Колюка О.С. підсумував, що пункт 4 протокольного доручення, наданого за 

результатами проведення Дня депутата/депутатки 08 грудня 2023 року, 

не виконано. Доручив департаменту містобудування та земельних ресурсів 

спільно з юридичним управлінням міської ради підготувати та винести на 

розгляд наступного пленарного засідання сесії міської ради проєкт звернення 

депутатів Кропивницької міської ради восьмого скликання до відповідних 

компетентних органів щодо вирішення питання безоплатної передачі в 

постійне користування земельних ділянок, на яких розташовані 

багатоквартирні будинки, їх співвласникам. 

 

Кухаренко В.І. зачитав протокольні доручення, надані Головному 

управлінню житлово-комунального господарства міської ради за результатами 

проведення 08 грудня 2023 року Дня депутата/депутатки на тему: 

‟Про діяльність об’єднань співвласників багатоквартирних будинків (ОСББ) та 

їх взаємодія з міською владою”.  
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Поінформував, що за результатами опрацювання цих доручень в межах 

компетенції управління секретарю міської ради Олегу Колюці  

25 січня 2024 року була направлена відповідь.  

Прокоментував відповідь на пункти 1, 2 доручення стосовно опрацювання 

питання стимулювання, активізації процесу навчання, проведення 

роз’яснювальної, інформаційно-просвітницької роботи щодо необхідності 

створення об’єднань співвласників багатоквартирних будинків (ОСББ), 

залучення для цих цілей приміщення Центру підтримки підприємництва 

‟BUSINESS KROP-HUB” в Кропивницькій міській раді, можливості організації 

та проведення навчання голів ОСББ із залученням професійних тренерів, в тому 

числі визначитись та надати пропозиції щодо внесення відповідних змін до 

галузевої програми. Пояснив, що Головним управлінням житлово-комунального 

господарства міської ради запропоновано передбачити можливість щодо 

організації та проведення таких заходів у програмі департаменту з питань 

економічного розвитку міської ради, оскільки Головне управління житлово-

комунального господарства не може оплачувати проведення навчань та 

тренінгів. Відзначив, що проведення першого тренінгу планується до кінця 

березня 2024 року у приміщенні комунального підприємства ‟Центр підтримки 

підприємництва Кропивницької міської ради”.  

Нагадав, що на виконання пункту 3 доручення стосовно обрахунку потреби 

у фінансовому забезпеченні (співфінансуванні) на виконання робіт по об’єктах, 

зазначених у зверненнях керівників ОСББ, які вже надійшли на розгляд до 

Головного управління житлово-комунального господарства міської ради, 

інформація була надана на розгляд постійної комісії міської ради з питань 

бюджету та податкової політики. 

Відзначив, що інформацію стосовно виконання пункту 4 доручення надав 

директор департаменту містобудування та земельних ресурсів – головний 

архітектор міста Лунгол Р.С. 

Поінформував про виконання пункту 5 доручення, що у Програмі 

співфінансування та підтримки об’єднань співвласників багатоквартирних 

будинків у місті Кропивницькому на 2024 рік передбачено співфінансування в 

обсязі 7 млн грн, на 2025 рік – 9 млн грн.  

Відповів на запитання депутатки Ковальової-Алокілі О.А. стосовно 

подальшого прийому звернень від керівників ОСББ з питань співфінансування. 

Пояснив, що такі звернення приймаються Головним управлінням житлово-

комунального господарства, незважаючи на перспективи фінансування. 

Управління інформує керівників ОСББ, що їх звернення включені до черги та 

рекомендує розробити проєктно-кошторисну документацію на той вид робіт, 

щодо якого пропонується співфінансування.  

Озвучив відповідь щодо виконання пункту 6 доручення стосовно 

можливості передбачити у галузевих програмах фінансування на виконання 

ремонту ліфтового господарства будинків ОСББ за рахунок коштів бюджету 

міської територіальної громади. Пояснив, що ліфт – це конструктивний 

елемент житлового будинку, тому фінансування на виконання таких робіт 
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можливе. Відзначив, що від декількох керівників ОСББ вже надійшли відповідні 

звернення, які враховані у галузевій програмі (ліфти зазначені як аварійні).  

Необхідні ремонтні роботи планується профінансувати та провести до кінця 

2024 року.   

Поінформував про виконання пункту 7 доручення щодо вивчення досвіду 

інших міст України, де є успішні практики створення і діяльності ОСББ, задля 

стимулювання розробки та впровадження таких ініціатив у місті 

Кропивницькому. Відзначив, що Головним управлінням житлово-комунального 

господарства міської ради вивчався досвід інших обласних центрів з приблизно 

такою ж чисельністю населення та бюджетами, схожими з бюджетом 

Кропивницької міської територіальної громади, а саме міст: Черкаси, Чернігів, 

Хмельницький, Львів, Рівне. Проаналізував фінансову складову у галузевих 

програмах зі співфінансування у цих містах, а саме: 

Черкаси – співфінансування за видами робіт в обсягах, менших, ніж у 

Кропивницькому: з місцевого бюджету – 60 відсотків, за рахунок мешканців – 

40 відсотків; 

Рівне – 60 на 40 відсотків (на 2024 рік виділено 9 млн грн); 

Чернігів – 70 на 30 відсотків; 

Львів – 80 на 20 відсотків або 70 на 30 відсотків (залежно від виду робіт). 

Наголосив, що у Кропивницькій міській територіальній громаді 

співфінансування здійснюється за принципом 90 на 10 відсотків, що є досить 

дієвим механізмом для відновлення житлового фонду.  

Повідомив, що Головним управлінням житлово-комунального господарства 

міської ради опрацьовується питання щодо внесення змін до Програми 

співфінансування та підтримки об’єднань співвласників багатоквартирних 

будинків з урахуванням ініціатив голів ОСББ, а саме: при визначенні відсотків 

співфінансування враховувати технічний стан будинків, площу, кількість 

мешканців, кількість квартир.  

 

Ковальова-Алокілі О.А. уточнила, що пункт 7 доручення передбачав 

вивчення та аналіз досвіду інших міст України, де є успішні практики створення 

та діяльності ОСББ, а не проведення аналізу відповідних програм. Нагадала, що 

голови ОСББ скаржилися на складність проходження процесу створення нових 

ОСББ: відсутність кваліфікованого супроводу, консультацій, особи, яка б 

консультувала стосовно вирішення юридичних питань. Зауважила, що  

саме таку інформацію необхідно було підготувати та надати  

до 01 березня 2024 року.  

Звернулась до заступника міського голови з питань діяльності виконавчих 

органів ради Вергуна О.С. з проханням прокоментувати, яким чином 

здійснювався контроль за станом виконання доручень, наданих відповідно до 

протоколу № 9 проведення Дня депутата/депутатки від 08 грудня 2023 року.  
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Колюка О.С. погодився, що не всі доручення, надані відповідно до протоколу 

№ 9 проведення Дня депутата/депутатки від 08 грудня 2023 року, виконані в 

повному обсязі. Звернувся до начальника Головного управління житлово-

комунального господарства міської ради Кухаренка В.І. з проханням спільно з 

департаментом з питань економічного розвитку міської ради опрацювати 

питання та надати пропозиції щодо формату та дати проведення навчання з 

головами ОСББ, продовжити роботу щодо вивчення досвіду інших міст 

України, де є успішні практики створення і діяльності ОСББ.  

 

Вергун О.С. поінформував, що робота над створенням ОСББ у місті 

ведеться постійно. Відзначив, що при Головному управлінні житлово-

комунального господарства міської ради створений сектор з впровадження 

нових форм управління житловим господарством, тому робота з керівниками 

ОСББ ведеться постійно. Наголосив, що об’єднання співвласників 

багатоквартирних будинків самостійно здійснюють свою діяльність, 

управляють та утримують ці будинки, тому виконавчі органи міської ради не 

мають повноважень їх контролювати. Наголосив, що головною причиною 

повільного процесу створення нових  ОСББ є обмежене фінансування Програми 

співфінансування та підтримки об’єднань співвласників багатоквартирних 

будинків. Через це утворилася черга на співфінансування.  

 

Ковальова-Алокілі О.А. зауважила, що не отримала відповідей по суті на 

поставлені нею запитання. Наголосила на необхідності звертати увагу на 

якість виконання виконавчими органами міської ради протокольних доручень 

депутатів/депутаток. Незадовільно оцінила стан виконання доручень, наданих 

відповідно до протоколу № 9 проведення Дня депутата/депутатки  

від 08 грудня 2023 року. Запропонувала на наступному пленарному засіданні сесії 

міської ради повторно заслухати коротку інформацію стосовно виконання 

вищезазначених доручень за виключенням пункту 6, як такого, що виконаний в 

повному обсязі.  

 

Колюка О.С.: 

Ольго Андріївно! 

Озвучені коментарі – це Ваша суб’єктивна думка. Згоден, що не всі 

доручення виконані у встановлені терміни. На це ми звернемо увагу. Але 

виконавчими органами міської ради була проведена певна робота. Треба 

розуміти, що на гальмування процесу щодо створення нових ОСББ у місті 

впливає ряд об’єктивних і суб’єктивних причини. Тому продовжуємо роботу та 

в робочому порядку відпрацюємо всі питання.  

Чи є ще бажаючі виступити? Немає. 
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Шановні колеги, колежанки! 

Всі питання, включені до порядку денного на двадцятому засіданні дев’ятої 

сесії Кропивницької міської ради восьмого скликання, розглянуті. 

Пропоную завершити двадцяте засідання дев’ятої сесії.  

Про дату та час проведення наступного пленарного засідання вам буде 

повідомлено заздалегідь.  

 

 

 

Секретар міської ради       Олег КОЛЮКА 


